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Intervju s magistrom Katicom Vugrinčić Tomičić 

 

LUKA VITALIANI: Pozdrav svima, ja sam Luka, student farmacije, ovom prilikom povodom 

30. obljetnice Hrvatske ljekarničke komore slijede 2 intervjua sa bivšim povjerenicima HLJK. 

S nama je danas magistra Katica Vugrinčić Tomičić, koja je obnašala funkciju povjerenice 

HLJK 2000. – 2004. godine. Tijekom svog mandata bila je svjedok važnih promjena u 

ljekarništvu, a danas ćemo s njom razgovarati o razvoju struke, izazovima i budućnosti u 

farmaciji. Hvala vam što ste s nama, magistro Vugrinčić Tomičić i drago nam je što imamo 

priliku razgovarati s vama.  

MAGISTRA: Dobar dan i hvala. 

 

LUKA: Evo znači, prvo pitanje bi bilo: Kako se ljekarnička struka promijenila od vremena kad 

ste bili na čelu HLJK? 

MAGISTRA: Ja sam bila na čelu HLJK u razdoblju kada su se donosili jako važni propisi za 

struku, jedan od najvažnijih propisa je, naravno, Zakon o ljekarništvu, koji je donijet 2003. 

godine. To je bio temelj za donošenje niza drugih pravila i podzakonskih akata, a tim 

zakonom smo mi dobili ovlasti koje ćemo provoditi u ime Ministarstva, a to su: obnavljanje 

licence, izdavanje i oduzimanje, stručno usavršavanje, stručni nadzor radom Komore, 

vođenje registara ljekarnika, vođenje registra ljekarni. Dakle, to je bio sad temelj za daljnji 

razvoj i možete sada vidjeti koliko se je promijenilo u daljnjem radu samom primjenom ovih 

ovlasti, odnosno regulacijom na koji način ćemo provoditi ove ovlasti.  

 

LUKA: To je stvarno bilo iznimno puno promjena. Sada slijedi drugo pitanje: što smatrate 

najvećim izazovima s kojima se danas suočavaju ljekarnici u Hrvatskoj?  
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MAGISTRA: Izazova je uvijek puno, što ćemo govoriti sada koliki izazov je bila sad ova 

pandemija COVID-a, imali smo mi i ptičju gripu, goveđe ludilo. Imali smo mi tako tih navala 

bolesti gdje se magistri farmacije ad hoc moraju posložiti i reagirati na zahtjeve novih, eto tih 

izazova, zdravstvenih. Međutim ono što mene jako žalosti to je odljev lijekova iz ljekarne, 

preseljenje u specijalizirane prodavaonice, što svakako nije mjesto lijekovima tamo. Mjesto 

je lijeku uz magistra farmacije i tu se treba nešto poraditi da bi se to vratilo, a iskreno 

govoreći, mislim da je i nemoguće. 

 

LUKA: Nadam se da ćemo naći soluciju i za takvo nešto. Treće pitanje, ono što je danas i 

trend: kako će digitalizacija i umjetna inteligencija oblikovati ulogu ljekarnika u budućnosti, 

odnosno trebamo li ih gledati kao alat koji nam pomaže ili kao prijetnju?  

MAGISTRA: Pa sve što je novo i što se može na jedan pozitivan način iskoristiti, sve to 

pozdravljam. Mi smo u umjetnoj inteligenciji još od 1993., informatizacijom ljekarništva i 

naravno što dalje ide to je neminovno da se moraju koristiti sva znanja kako bi se prenijela 

ta naša usluga na pacijente, kako bi bila dostupna. Vrlo, vrlo jedno široko područje što može 

umjetna inteligencija pomoći, a to je kod stvaranja recimo ljekarničkog kartona koje bi vodile 

ljekarne za svoje pacijente. To čak vidim jednu budućnost, imaju i sad već ljekarne koje vode 

sve to, međutim to nije nešto posebno regulirano, to bi moralo ući i dalje u pružanju jedna 

od usluga ljekarničke djelatnosti. Tako da, umjetna inteligencija svakako, samo jako paziti 

da se ne zlouporabi.   

 

LUKA: Upravo tako, slažem se. Četvrto pitanje, vi kao veteran ljekarništva, koji biste savjet 

dali mladim farmaceutima koji tek ulaze u struku?  

MAGISTRA: Oh da, ostanite zdravstveni radnici jer to jeste. Ono što mene užasava kada 

uđem u ljekarnu, kad je magistar farmacije trgovac. Niste to, i nikada nemojte dozvoliti, 

svaka osoba ispred vas je pacijent i ostanite magistri farmacije, zdravstveni radnici! 
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LUKA: Evo stvarno ste lijepo rekli za kraj, intervju je gotov i hvala vam puno što ste se odazvali 

za ovaj intervju. 

MAGISTRA: Hvala i vama na pozivu. 


